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 آرمان ملی – المیرا بابایی:  هر ســاله با 
نزدیک شدن به اربعین حســینی سوالی که 
ذهن مسافران اربعین را مشغول می کند این 
است که خرید ســیم کارت های ایرانی بهتر 
است یا عراقی و برخی ها با توجه به هزینه های 
رومینگ هزینه خرید سیم کارت های عراقی 
را مقرون به صرفه تــر و کاربردی تر می دانند 
عمده اســتدلال آنها هم این است که از آنجا 
که به دلیل حجم عظیم زوار اربعین سرویس 
رومینگ در روزهای راهپیمایی اربعین دچار 
اختلال می شــود برای زوار بهتر است از سیم 
کارت عراقی و از شــبکه های ارتباطی کشور 
عراق اســتفاده کنند این درحالی اســت که 
چندی پیش وزیر ارتباطــات قول اختصاص 
اینترنت رایگان به زائران داد و گفت اگرچه در 
سال های گذشــته انتظار این بود که اینترنت 
تأمین شــود و رومینگ برقرار باشد اما اکنون 
ظرفیت های بسیار خوبی در حوزه خدمات و 
سرویس وجود دارد که می شود از آنها استفاده 
کرد. در این میان کارشناسان معتقدند خدماتی 
که وزارت ارتباطات مشخص کرده مبهم بوده 
و مشخص نیست قابلیت ها و امکاناتی که ارائه 
می شود چیست همچنین ارائه کامل خدمات 
به این بخش باعث مغفول ماندن توجه وزارت 
ارتباطــات از دیگر بخش هــای حیاتی مانند 
آموزش و دانشگاه ها می شود که نوعی اجحاف 

در حق دیگر بخش هاست. 
  همیــن مقدار هــم اینترنت ارائه 

نکنید! 
کیوان نقره کار، کاشناس فناوری و اطلاعات 
در گفت وگو بــا »آرمان ملــی« گفت: وزارت 
ارتباطــات خدماتی را که در قالــب اینترنت 
مشخص کرده وظیفه دارد قابلیت ها و امکاناتی 
که در این خصوص ارائه می دهد را بازگو کند 
زیرا ممکن است بخشــی از دهک های پایین 
از بخش های مختلف حوزه مجازی اســتفاده 
کنند که صرفا فقط مرتبط به سایت های داخلی 
نمی شود. همین طور بهتر اســت بازه زمانی 
استفاده از آن را مشخص کنند که تا چه زمانی 
اینترنت و حجم آن برایشان فعال است بنابراین 
بهتر است سرویسی که ارائه می دهند را به طور 
کامل تشریح کنند نه آنکه صرفا به یک کلمه 
بسنده شــود.  نقره کار افزود: وقتی بخشی از 
جامعه فضایی زیرســاخت های فناوری برای 
آن ایجاد می شود در صورتی که دسترسی به 
آن محدود باشد پیش بینی می شود که شاید 
این نوع خدمات به صورت آزمایشــی بوده که 
این موضوعات ناشــی از عــدم توضیح کامل 
از طرف ارائه دهندگان این ســرویس اســت 
اما می تــوان این گونه هم تصــور کرد که این 
موضوع با دهک های پایین امتحان می شــود 
و بعد از آن به کل کشــور توسعه داده می شود 
همچنین هنگامی کــه از اینترنت بین المللی 
صحبت می شــود باید از لحاظ نــرم افزاری، 
دسترسی ها، برنامه ها تا عمیق ترین لایه های 

عمومی جامعه را هم درنظــر گرفت و ممکن 
نیست که صرفا فضا را داخلی کرد و بعد انتظار 
داشت که نرم افزار های بین المللی هم با همان 
کیفیت کار کنند و یا برعکس. این کارشناس 
فناوری بیان کرد: اگر در فضای بین المللی کار 
انجام می شود انتظار می رود که نرم افزار های 
داخلی هم با استقبال روبه رو شوند بنابراین نیاز 
است که آنها هم استاندارد کیفی خودشان را 
بالا ببرند که در مرحله اول باید توجه نسبت به 
انتخاب دهک ها کرد که برچه مبنایی صورت 
می گیرد و مرحله دوم به این است که اگر قرار 
است این نوع اینترنت ارائه شود و سایر خدمات 
را تحت تاثیر قرار دهد پس بهتر است همین 
مقدار هم ارائه نشود و اجازه بدهیم اینترنت به 
موارد درســی اختصاص یابد و در اختیار همه 

قرار بگیرد. 
  قول وزیر ارتباطات چه بود؟

وزیر ارتباطات گفت: پیش بینی می شــود 
امســال حدود پنج میلیون نفر در پیاده روی 
اربعین حضور داشته باشند و وزارت ارتباطات 
در نظر دارد بســته فناورانه برای این افراد در 
نظر بگیــرد. در کربلا ۲۰ موکب بــرای ارائه 
اینترنت رایگان به زوار تعبیه شــده اســت و 
پیاده روی اربعیــن یک رویــداد بین المللی 
فرهنگی، اجتماعی و سیاسی است و به همین 
دلیل باید برای ابعاد گوناگون آن برنامه ریزی 
کرد. این مراسم جای خود را در سنوات اخیر 
باز کرده و هر کمکی که از دســت هر فردی 
بربیاید برای این رویداد انجام می دهد و دولت 
تمام قد ایســتاده تا تمام ظرفیت هایی که در 
حوزه فناوری وجــود دارد را پای کار بیاورد تا 
ســفر به کربلا را برای زائران راحت کند و این 
رویداد به بهترین شــکل ممکن برگزار شود. 
زارع پور تاکید کرد: رئیس جمهور تاکید کرد 
که ظرفیت ها بسیج شــوند و این سفر بدون 
مشکل انجام شود و در ۲ سال تاخیر به دلیل 
کرونا این ســفر انجام نشــده و امسال پس از 
این دوری، تصمیم داریم این ســفر به خوبی 
انجام شــود. پیش بینی ها حاکی از این است 
که امسال حدود پنج میلیون نفر به این سفر 

می روند و ســختی ها نیز کمی بیشــتر است 
و ما به عنــوان خانواده ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات کشور قصد داریم امسال با یکسری 
خدمات فناورانه ظرفیت های مردم را انسجام 
ببخشیم و با ابزار فناوری بتوانیم سفر را برای 
زوار امام حسین )ع( تســهیل کنیم و امسال 
کار متفاوتی انجام می دهیــم تا ارائه خدمت 
فناورانه بــه زوار ارتقا یابد. وزیــر ارتباطات 
خاطرنشان کرد: سال های گذشته انتظار این 
بود که اینترنت تامین شود و رومینگ برقرار 
باشــد اما اکنون ظرفیت های بســیار خوبی 
در حوزه خدمات و ســرویس وجود دارد که 
می شود از آنها استفاده کرد و سفر را برای زوار 
شیرین کنیم و امیدواریم سال به سال بتوانیم 
ابزارهای فناورانه را توســعه بدهیم تا بتوانیم 
از زمان برنامه ریزی برای ســفر بــه اربعین تا 
بازگشت از این سفر، تمام خدمات مورد نیاز 
را ارائه بدهیم و امســال زیرساخت و اینترنت 
پر ســرعت را فراهم و تلاش زیــادی کردیم. 
تلاش ما بر این بود که اینترنت پرسرعت را در 
طول مسیر با فیبرنوری به دست زوار برسانیم 
اما به امسال نرسید و امیدواریم در سال های 
آینده با کمک دولت عراق این اتفاق رخ دهد 
و در طول مسیر بتوانند اینترنت رایگان را نیز 
فراهم کنند. او افزود: چند مساله باید از سوی 
وزارت ارتباطــات پیگیری شــود. اول اینکه 
ســرویس های ارائه شده از ســوی شرکت ها 
باید به شــکل مناســب و در قالب بسته های 
فناورانه اربعین برای مردم اطلاع رسانی شود 
تا بدانند در این مسیر چه خدماتی برای شان 
در نظر گرفته شده اســت و مساله بعدی این 
است اطلاعاتی که در اختیار حاکمیت است و 
اپلیکیشن های ارائه دهنده خدمت در اربعین 
به آن نیاز دارند، منعکس و از سوی ما پیگیری 
شــود و نکته ســوم مشــاهده ظرفیت هایی 
اســت که در میان هر کدام از اپلیکیشن ها و 
پلتفرم ها وجود دارند اما اپلیکیشــن  دیگر از 
آن بی اطلاع است. تبادل سرویس و اطلاعات 
بین دوســتان حاضر در جلســه مهم است تا 
بتوانند در کنار یکدیگر پیشــرفت کنند. امیر 

محمدزاده لاجوردی معاون وزیر ارتباطات و 
مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت گفت: 
در مرزهای مختلف کشور که زوار از طریق آن 
به کربلا سفر می کنند ســایت های ارتباطی 
احداث کردیــم ضمن اینکه بالــن ارتباطی 
سمت مهران نیز برقرار اســت تا اینترنت به 
صورت بی ســیم )WIFI( در اختیار زوار قرار 
بگیرد و از نجف تا کربلا در ســه شهر رایگان 
وجود دارد و در کربلا ۲۰ موکــب قرار دارند 
که اینترنــت رایگان بر بســتر وای فای برای 
زوار برقرار است. او با اشــاره به اینکه یکی از 
مشــکلات مردم، مربوط به حوزه ارتباطات 
بود اظهار کرد: بیش از ۳۰ کابل ســیار برای 
فراهم شدن آنتن دهی بهتر در نظر گرفته شده 
است و بالنی هم برای اعطای اینترنت رایگان 
در مرز مهران جای گذاری خواهد شــد که از 
شنبه انجام می شود و اعطای اینترنت رایگان 
در بخش هایی از مســیر پیاده روی اربعین با 

همکاری دو کشور تعبیه شده است. 
  دولت مصمم است بار زمین مانده 

را بردارد
بهادری جهرمی سخنگوی دولت نیز بیان 
کرد: تماس رایگان صوتی با تلفن های ثابت و 
سیار کشور برای زوار فراهم خواهد شد و پیام 
رســان »بله«، برای اعلام وضعیت و موقعیت 
زائران بدون نیاز به اینترنت نیز فعال شده است 
و یکی از شرکت ها نیز امکان اشتراک گذاری 
وسیله نقلیه را برای زائران فراهم کرده تا زوار 
بتوانند با هم به مرز رفت و برگشــت داشته 
باشند و اسنپ، تپسی، ماکسیم هم با همین 
خدمات فعال شدند و پزشــکی آنلاین برای 
زوار نیز فراهم خواهد شد همچنین در حوزه 
فناوری نوین، اقدامات خوبی برای تسهیل امور 
زائران تعبیه شده است و درخواست ما از مردم 
همراهی و همکاری است زیرا با این حجم سفر 
طبیعتا نواقص و مشکلاتی وجود خواهد داشت 
و امکانات کافی نخواهد بود در صورتی که طبق 
دستورات رئیس جمهور همه دستگاه ها موظف 
شدند همه امکانات خود را در این مسیر به کار 
بگیرند. او اظهار کرد: پیوســتن به این درگاه 
دو دهه اســت که مطرح است و دولت مصمم 
است این »بارِ زمین مانده« را نیز بردارد مانند 
قانون مربوط به آزادسازی سواحل همچنین 
دولت مصمم است درگاه دولت الکترونیک را 
حتما به صورت پنجره واحــد اجرایی کند و 
گزارش آمار پیوستن ها در جلسه هیات دولت 
قرائت می شود و رئیس جمهور هم تأکید برای 
پیوســتن به درگاه دارند تا دستگاه هایی که 
امکان و زیرساخت پیوستن ندارند به صورت 
شــفاف آن را به مردم اعلام کننــد و بیش از 
۳۰ دســتگاه به این درگاه پیوستند و امیدوار 
هستیم با پیگیری خوب رسانه ملی و همکاری 
و همدلی دولت و مجلس و ســایر بخش های 
حاکمیتی تا پایان شهریور عدد قابل قبولی از 
پیوستن دستگاه ها به این سامانه داشته باشیم. 

 اخبار کوتـــاه
قیمت طلا بالا رفت

قیمت هر اونس طلا دیروز با ۰.۶۴ درصد 
افزایش به ۱۷۱۹ دلار و ۳۱ ســنت رســید. 
قیمت طــلا پس  از نزدیک شــدن به ۱۷۰۰ 
دلار، یک بار دیگر افزایش یافت. این در حالی 
است که انتظار می رود نرخ بهره بانک مرکزی 
آمریکا در دیــدار آینده فــدرال رزرو در این 
ماه بازهم بالا رود. بــالا رفتن نرخ بهره هزینه 
نگهداری طلا را افزایــش داده و تمایل برای 
خرید آن را پایین می آورد.قیمت طلا درحدود 
۱۷۰۰ دلار درحال نوسان است که طبق گفته  
تحلیلگران بازار، یک منطقه خطر برای این فلز 
گرانبها به حساب می آید. اگر قیمت طلا از این 
سطح پائین تر رود، حمایت سرمایه گذاران را 
از دست خواهد داد. به نظر می رسد قیمت طلا 
در پایان هفته جاری پس از یک هفته کاهش 
پیاپی تقریباً ثابت باشــد و قیمت هر اونس 
طلا دیروز با ۰.۶۴ درصــد افزایش به ۱۷۱۹ 
دلار و ۳۱ ســنت رســید.به گزارش تسنیم، 
جروم پاول رئیس فــدرال رزرو آمریکا در روز 
پنجشــنبه اعلام کرد بانک مرکزی باید یک 
اقدام سریع و مستقیم برای کنترل تورم انجام 
دهد، بنابراین احتمالا نرخ بهره را در اجلاس 
روزهای ۲۰ و ۲۱ سپتامبر ۷۵ واحد دیگر بالا 
می برد. انتظار می رود بانک مرکزی اروپا هم 
همین مقدار افزایش نرخ بهره را در ماه اکتبر 
داشــته باشد.ســود اوراق قرضه خزانه داری 
آمریکا به ۳.۵۱ درصد رســیده که بالاترین 
رقم از ۲۰۰۷ را نشان می دهد. این افزایش بر 
فلزات غیر سوددهی مانند طلا تاثیر می گذارد. 
ارزش دلار همچنان به روند افزایش خود در 

برابر سایر ارزهای بزرگ دنیا ادامه می دهد.  

 بلیت پرواز های اربعین 
از سایر شهر ها چند؟

بــه گفتــه دبیــر انجمن شــرکت های 
هواپیمایی، قیمــت بلیــت از فرودگاه های 
مشــهد، یزد، کرمان، زاهــدان و بیرجند به 
نجف و بغداد هفت میلیون و ۶۰۰ هزار تومان 
و از تهران و ســایر فرودگاه های کشور شش 
میلیون تومان اســت.انجمن شــرکت های 
هواپیمایی اعلام کــرد با توجه بــه ابلاغیه 
ســازمان هواپیمایی کشــوری در خصوص 
پروازهای اربعیــن ۱۴۰۱، بازه زمانی فروش 
بلیت پروازهای اربعین از تاریخ ۱۵ شهریورماه 
تا ۳۰ شهریور تعیین شده و نرخ بلیت رفت  و 
برگشت از تهران به نجف و بغداد در این بازه 
شش میلیون تومان است؛ در عین حال نرخ 
بلیت رفت  و برگشت از مشــهد، کرمان، یزد 
و زاهدان به نجف و بغــداد ۷ میلیون و ۶۰۰ 
هزار تومان اســت همچنین کلیه بلیت های 
صادره توسط شرکت های هواپیمایی قابلیت 
استرداد با کسر هزینه ۵۰۰ هزار تومان تا ۲۴ 
ساعت را دارند و همه شرکت های هواپیمایی 
موظفند در صورت پرداخت وجه و عدم صدور 
بلیت، کل وجه دریافتی را بدون کسر جریمه 
کنسلی اســترداد کنند.در این راستا مقصود 
اســعدی ســامانی دبیر انجمن شرکت های 
هواپیمایی به ایســنا، دربــاره لغو بلیت های 
اربعین توضیح داد: مسافرانی که برای نجف یا 
بغداد بلیت گرفته باشند، تا ۲۴ ساعت قبل از 
پرواز اگر بلیتشان را کنسل کنند، ۵۰۰ هزار 
تومان به ازای هر بلیت ازشان کسر می شود  و 
باقی پول بلیت به آنها برگردانده می شود، اگر 
از ۲۴ ساعت تا قبل از پرواز بخواهند کنسل 
کنند، ۵۰ درصد قیمت بلیت به عنوان جریمه 
از آنها کسر می شود.او ادامه داد: اگر مسافری 
بخواهد از طریق اینترنتی بلیت بگیرد و پول 
پرداخت کند اما بلیت برایش صادر نشــود، 
بدون کسر جریمه باید تمام پولش برگردانده 
شود. دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی 
درباره قیمت بلیت نیز بیان کرد: قیمت بلیت 
از فرودگاه های مشهد، یزد، کرمان، زاهدان و 
بیرجند به نجف و بغداد هفت میلیون و ۶۰۰ 
هزار تومان است، یک طرفه این مسیر هم سه 
میلیون و ۸۰۰ هزار تومان اســت. از تهران و 
سایر فرودگاه های کشــور همانطور که اعلام 
شــده بود، به صورت رفت و برگشــتی شش 

میلیون تومان است. 

 تخم مرغ در پاییز
 گران تر می شود؟

رئیس هیــات مدیره اتحادیــه مرغ تخم 
گذار اســتان تهران اظهار داشت: قطعا برای 
تخم مرغ افزایش قیمت را خواهیم داشــت 
و بنابر وعــده دولت۳۱ شــهریور قیمت ها 
تعدیل می شــود. هم چنین با سرد شدن هوا 
و بازگشــایی مدارس، مطابق روال سال های 
گذشته، افزایش قیمت را شاهد خواهیم بود.

ناصر نبی پور در مورد آخریــن وضعیت بازار 
تخم مرغ اظهار داشــت: وضعیــت بازار تخم 
مرغ نرمال و قیمت ها پایین اســت. اما مرغ 
داران ما در حال ضرر بوده و مدت هاست که 
حداقل ۱۳-۱۵ هزار تومــان به ازای هر یک 
کیلوگرم، از جیب خود هزینه می کنند که این 
رقم کمی نیست؛ آقایان نیز همواره می گویند 
تا آخر شــهریور تحمل کنید تا در قیمت ها 
اصلاحاتی صورت گیرد و این اصلاحات باید 
انجام شود تا تولیدکننده ها توانایی دوام برای 
ادامه کار را داشــته باشند و قیمت تمام شده 
یک کیلو تخم مرغ در حــال حاضر ۴۸ هزار 
تومان است که حتی اگر با ۱۰ درصد افزایش 
قیمت همراه باشد، به رقمی افزون بر ۵۰ هزار 

تومان می رسد. 

 ذره بیــــن
 آزادسازی واردات لوازم خانگی

 صورت می گیرد؟
از اواخر سال گذشته اظهارات ضد و نقیضی درباره احتمال 
آزاد شدن واردات لوازم خانگی مطرح شد اما در نهایت وزارت 
صمت اعلام کرد که هیچ برنامــه ای برای واردات لوازم خانگی 
ندارد و در مقابل به دنبال صادرات است؛ بنابراین به نظر می رسد 
هیاهویی که بر سر واردات لوازم خانگی رخ داد، مانند گذشته 
هیاهو بر سر هیچ بوده است. واردات لوازم خانگی از سال ۱۳۹۷ 
ممنوع است و در حال حاضر عمده کالاهای خارجی موجود در 
بازار قاچاق هستند که با گارانتی های تقلبی فروخته می شوند. 
طبق مصوبه اولیه شــورای هماهنگی سران ســه قوه در سال 
۱۳۹۷ و تمدید آن، ممنوعیت واردات لــوازم خانگی تا پایان 
سال ۱۴۰۰ ادامه داشت و قرار بود بعد از آن مجددا درباره این 
موضوع تصمیم گیری شود. در این میان در پی افزایش قیمت 
برخی محصولات داخلی، ســتاد تنظیم بازار در اسفند ۱۴۰۰ 
مقرر کرد که اگر تولیدکنندگان داخلی لوازم خانگی قیمت های 
خود را در بازار واقعی نکنند، برنامه ریزی لازم برای آزادسازی 
واردات متناسب با نیاز مردم انجام می شود. هر چند با تصمیم 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان قیمت  لوازم 
خانگی به حالت قبل برگشــت، اما وزیر صمت نیز در آخرین 
نشســت خبری خود در ســال ۱۴۰۰ اعلام کرد که با واردات 
در همه حوزه ها به میزان حداکثــر ۲۰ درصد و با برنامه ریزی 
برای نسبت صادرات به واردات موافق است که با توجه به این 
اظهارات، اردیبهشت امسال ایسنا وضعیت آزادسازی یا تداوم 
ممنوعیت واردات لــوازم خانگی را مجــددا از محمد مهدی 
برادران -  معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
)صمت( پیگیری کرد و او گفت که هنوز نیاز است نقش حمایتی 
از این صنعت ایفا شود تا به سطحی از بلوغ و توانمندی برسد. 
البته خرداد ماه امسال وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت که 
حذف ممنوعیت واردات ۴ یا ۵ قلم کالا به دولت پیشنهاد شده 
که در حال بررسی است، اما عمده ساختار ممنوعیت واردات 
۲۰۰۰ قلم کالا که از سال ۱۳۹۷ تصویب شده حفظ می شود. 
او جزئیاتی از اینکه رفع ممنوعیت کدام کالاها در حال بررسی 
است ارائه نکرد و تاکنون هم نتیجه ای از این بررسی اعلام نشده 
است که به نظر می رسد صحبت های وزیر صمت مبنی بر نبود 
برنامه ریزی برای واردات لوازم خانگی حســن ختام اظهارات 
ضد و نقیضی اســت که از اواخر سال گذشته شــروع شد اما 
ماجرای احتمال آزادسازی واردات لوازم خانگی اخیرا جدی تر 
شد؛ چراکه امید قالیباف - سخنگوی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت در نشست خبری گفت که واردات کالاهایی که تولید 
بالا دارند و رقابت پذیر هستند، مثل لوازم خانگی، باید آزاد شود 
و این موضوع در دست بررسی و در پروسه تصمیم گیری است. 
واردات تا ابد نمی تواند ممنوع بماند. البته خط قرمز این است که 
به تولید داخل ضربه نخورد اما اگر واردات کالا منجر به بهبود 
کیفیت و قیمت بهتر شود، ممنوعیت واردات لغو خواهد شد. 
اما در نهایت این بار هم موضوع واردات لوازم خانگی از ســوی 
وزیر صمت منتفی شد و او گفت که برنامه ای برای واردات لوازم 
خانگی وجود ندارد بلکه برای صادرات برنامه ریزی شده و با چند 
کشور از جمله روسیه، عمان و ارمنستان برای سرمایه گذاری 
مشترک صحبت شده و قرار است قطعه و فناوری ارسال و کالای 
نهایی تولید شود. به گزارش ایسنا، به نظر می رسد صحبت های 
وزیر صمت مبنی بر نبود برنامه ریزی برای واردات لوازم خانگی 
حسن ختام اظهارات ضد و نقیضی است که از اواخر سال گذشته 
شروع شد و اظهاراتی که هر بار هیاهوی زیادی ایجاد کرد؛ به 
طوری که از یکسو تولیدکنندگان نسبت به از دست دادن بازار 
و اتلاف سرمایه هایشان ابراز نگرانی و فروشندگان هم از تشدید 
رکود در بازار گلایه کردند اما حالا به نظر می رســد این هیاهو 
بر سر هیچ بوده و دولت فعلا برنامه ای برای آزادسازی واردات 

لوازم خانگی ندارد. 
  موافقان و مخالفان چه می گویند؟

به طور کلی در این سال ها آزاد شدن واردات لوازم خانگی با 
موافقت ها و مخالفت هایی مواجه بوده است. موافقان آزاد شدن 
واردات لوازم خانگی معتقدنــد این ممنوعیت ها باعث محدود 
شــدن انتخاب مصرف کننده شــده و به عبارت دقیق تر حق 
مصرف کنندگان در این گونه تصمیمات نادیده گرفته شده است. 
همچنین نبود رقابت بین تولیدکنندگان داخلی با خارجی ها 
در آینده منجر به انحصار در صنعت لوازم خانگی و شبیه شدن 
این صنعت به وضعیت صنعت خودرو می شود و کالاهای ایرانی 
رشد و بهبود کیفیت لازم را نخواهند داشت. موافقان آزاد شدن 
واردات لوازم خانگی می گویند این قانون حقوق مصرف کننده 
را در نظر نگرفته، اما مخالفان معتقدند تولیدکنندگان ایرانی 
شرایط برابر با تولیدکنندگان خارجی ندارند که بتوانند با آنها 
رقابت کنند امــا در مقابل، مخالفان آزاد شــدن واردات لوازم 
خانگی معتقدند تجربیات کشــورهای دیگر نشان می دهد که 
برای به بلوغ رســیدن یک صنعت باید حداقل چند سال و تا 
زمانی که تولید داخل به نقطه رقابت برسد، از صنایع حمایت 
کرد. آنها همچنین می گویند برای رقابت تولیدکنندگان داخلی 
با خارجی ها، باید شرایط برابر در زمینه تامین مالی ارزان، تامین 
مناسب مواد اولیه و غیره فراهم شود. اما الان این شرایط برای 
داخلی ها وجود ندارد نکته دیگر این است که مخالفان واردات 
معتقدند، واردات محصول نهایــی عمق تولید داخل را کاهش 
می دهد و واردات حتما باید همراه با انتقال فناوری باشد تا به 
ارتقای وضعیت تولید در کشور کمک کند البته تولیدکنندگان 
همواره با توجه به تجربیات قبلی کشور همیشه این نگرانی را 
دارند که در صورت توافق با کشورهای غربی و آزاد شدن منابع، 
واردات خیلی از محصولات آزاد شود و منافع و سرمایه گذاری 
آنها نیز نادیده گرفته شــود. علاوه بر این، بــا توجه به نظرات 
مختلف، تکرار چندباره اظهارات متناقض درباره واردات لوازم 
خانگی و اینکه ممنوعیت واردات نمی تواند مادام العمر باشد، به 
نظر می رسد وضعیت کنونی هم، پایان کشمکش بر سر واردات 

لوازم خانگی نباشد. 

 »آرمان ملی« پیدا و پنهان اختصاص اینترنت رایگان به زائران را بررسی می کند؛ 

سردرگمی زائران اربعین درنبوداینترنت مناسب
  وزیر ارتباطات : تلاش ما بر این بود که اینترنت پرسرعت را در طول مسیر با فیبرنوری به دست زوار برسانیم اما به امسال نرسید

 و امیدواریم در سال های آینده با کمک دولت عراق این اتفاق رخ دهد

دریافــت مالیــات از ارزش خانه هــا و 
خودروهای لوکس نوعی مالیات بر ثروت است 
که با اجرای آن ضمن تحقق درآمدهای مالیاتی 
در اقتصاد کشــور به کاهــش فاصله طبقاتی 
و عدالت محــوری در جامعــه کمک می کند 
این سیاستی اســت که بر اساس مقررات بند 
)ش( تبصره )۶(قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ و 
آیین نامه اجرایی آن، مالکان انواع خودروهای 
ســواری و وانت دو کابین که در ابتدای سال 
۱۴۰۰ مالک خودروی مزبور بوده اند، مشمول 
مالیات می شــوند ازاین رو اشــخاص حقوقی 
غیردولتی به ازای هر خــودروی باارزش روز 
بالاتر از ده میلیارد ریال و اشــخاص حقیقی، 
مجمــوع ارزش خودروهای خــود و فرزندان 
کمتر از ۱۸ ســال تحت تکفل خــود باارزش 
روز بالاتر از ده میلیارد ریال شــامل پرداخت 
مالیات می شــوند. محمد مخبــر معاون اول 
رئیس جمهور آیین نامه اجرایی قانون مالیات 
بر خودروهای گران قیمت را که در جلسه روز 
یکم تیر امسال و با استناد به بند »ف« تبصره 
۶ قانون بودجه امسال به تصویب هیات وزیران 
رسیده بود را برای اجرا در ۷ تیرماه سالجاری به 
وزارتخانه های کشور، تعاون و اقتصاد ابلاغ کرد 
و نرخ مالیات ســالانه مجموع ارزش روز انواع 
خودروهای سواری و وانت دو کابین بر اساس 
جدول زیر است: بر این اساس خودروهای یک 
و نیم تا ۳ میلیارد تومانی نسبت به مازاد یک 
و نیم میلیارد تومان مشمول ۲ درصد مالیات 
می شوند و به خودروهای گران قیمت سواری و 
وانت دو کابین از ۳ تا ۴. ۵ میلیارد تومانی هم ۳ 
درصد مالیات نسبت به مازاد ۳ میلیارد تومان 
تعلق می گیرند و خودروهای لوکس بالای ۴. ۵ 
میلیارد تومان نسبت به مازاد این رقم مشمول 
۴ درصد مالیات می شوند همچنین نهادهایی 
مانند فراجا، وزارت کشور و وزارت تعاون، کار 

و رفاه اجتماعی مکلف به شناســایی مالکان 
خودروهای لوکس و افراد تحت تکفل آنها که 
خودروهای بالای یک میلیارد تومان هستند. 
پایه مالیاتی به خودروهایی که از ابتدای امسال 
بالای یک میلیارد تومان باشند، تعلق می گیرد 
اما محاســبه مالیات آنها بر اساس قیمت روز 
خواهد بود که ســازمان امور مالیاتی متولی 
محاسبه قیمت روز این خودروها تعیین شده 
اســت همچنین تغییر مالکیت این خودروها 
در دفاتر اسناد رسمی یا مراکز تعویض پلاک 
نیروی انتظامی بدون داشتن گواهی پرداخت 
مالیات متعلقه این خودروها از سامانه سازمان 
امور مالیاتی ممنوع است و مالکان خودرو برای 
اطلاع از شمول یا عدم شمول و میزان مالیات 
متعلق و پرداخت آن، نیاز اســت تا به درگاه 
ملی خدمات الکترونیک سازمان امور مالیاتی 
کشور به نشــانی ir. gov. tax. my مراجعه 
کرده و پس از انجام ثبت نــام و ورود به درگاه 
مذکور، میزان مالیات مربوط را مشاهده کنند 
و چنانچه اشخاص مشمول، به دلیل حوادثی 
از قبیل سیل، زلزله، آتش ســوزی و تصادف 
نسبت به ارزش خودرو و مالیات تعیین شده یا 
اقدامات اجرایی اعتراض داشته باشند، اعتراض 
آنها مطابق قانون، رســیدگی می شود. معاون 

فناوری های مالیاتی ســازمان امــور مالیاتی 
کشــور از مراجعه و ثبت نام بیش از ۶۸ هزار 
مالک خودرو لوکــس در درگاه ملی خدمات 
الکترونیک ســازمان خبــر داد و اعلام کرد: 
تاکنون بخشــی از مودیان نسبت به پرداخت 
مبلغ حدود ۱۳۰۰ میلیارد ریال مالیات اقدام 
کرده اند. افشــین خدامرادی با اشاره به اینکه 
تاکنون برای ۱۷۸ هزار مالک خودرو لوکس، 
مالیات تعیین شــده اســت، گفت که پس از 
ارسال پیامک اطلاع رسانی برای این دسته از 
مودیان، تاکنون بیش از ۶۸ هزار مالک خودرو 
لوکس جهت تعیین وضعیت مالیات متعلقه به 
درگاه ملی خدمات الکترونیک ســازمان امور 
 my. tax. gov. ir مالیاتی کشور به نشــانی
مراجعه و ثبت  نام کرده اند. او با بیان اینکه اخذ 
مالیات از خودروهای گران قیمت به اســتناد 
بند )ش( تبصره ۶ قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ 
کل کشور در حال انجام است، گفته است که 
پس از تدوین آیین نامه مربــوط به این ماده 
قانونی، اقدامات لازم جهــت مطالبه و وصول 
مالیات از دارندگان خودروهای لوکس انجام  
گرفت و برای ۱۷۸ هزار مالک خودرو لوکس، 
در مجموع رقمــی معادل ۲۰ هــزار و ۳۰۰ 
میلیارد ریال مالیات تعیین شده است. معاون 

فناوری های مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور 
در خصوص مودیانی که به مالیات تعیین شده 
اعتراض دارند و همچنین نحوه اعلام اعتراض 
نیز بیان کرده اســت که این دسته از مودیان، 
برای اعتــراض به مالیــات خودروهای خود، 
لازم اســت پس از ورود به درگاه ملی خدمات 
الکترونیک مالیاتی و ثبت نام در آن، نسبت به 
ثبت اعتراض که در گام چهارم مراحل پرداخت 
مالیات پیش بینی شده، اقدام نمایند. به گفته 
وی، از تعداد ۱۷۸ هزار مالک خودرو لوکس که 
مالیات از آنها مطالبه شــده، بیش از ۶۸ هزار 
مالک به درگاه ملی مالیات مراجعه و ثبت نام 
کرده اند که از این تعداد، حدود ۱۸ هزار مودی، 
مالیات متعلقه را پرداخت کرده اند که مبلغی 
در حدود یک هــزار و ۳۰۰ میلیارد ریال بوده 
است. همچنین در این رابطه حدود ۱۴ هزار 
و ۸۰۰ مودی نســبت به مالیات تعیین شده 
اعتراض کرده اند که اعتراض آنها در دســت 
پیگیری است و طبق گفته این مقام مسئول 
ممکن است که فردی ۱۰ تا خودروی بالای 
یک میلیارد تومان داشــته باشد، ارزش تمام 
این خودروها جمع می شود و به فرد مشمول 
مالیات اعلام خواهد شد. سازمان امور مالیاتی 
کشور بر اساس اطلاعات در دسترس نسبت 
به محاســبه مالیات موضوع بند )خ( تبصره 
)۶( قانون بودجه سال ۱۴۰۰ برای واحدهای 
مســکونی و باغ ویلاهای گران قیمت اقدام 
کرده است همچنین، طبق تصویب مجلس، 
خانه هایی که ارزش آنها با احتساب عرصه و 
اعیان )زمین و ساختمان( بیش از ۱۰ میلیارد 
تومان باشــد، خانه لوکس محسوب شده و 
مالک آن باید در بهمن امسال این مالیات را 
پرداخت کند که خانه های در حال ساخت و 
در سال تملک از پرداخت این مالیات معاف 

هستند.  
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